
PROTOKÓŁ  Nr 2/11 

z wspólnego posiedzenia  Komisji  ds Promocji Gminy, Kultury, Oświaty i 

Spraw Socjalnych, Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji 

Rewizyjnej  

z dnia 17 marca 2011 roku 

 
W posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Lasecka Danuta, Przewodniczący Komisji 

2. Roszkowski Tomasz, członek komisji 

3. Piotrowska Krystyna, członek komisji 

4. Oliwniak Agnieszka, członek komisji 

5. członkowie Komisji Rewizyjnej Tuszewicki Eugeniusz, Góralczuk Eugeniusz, 

Jakimiuk Anatol, Przywózki Bogusław, Radziwił Agnieszka, 

6. członkowie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego: Wietoszko Wiesława, 

Derehajło Teresa, Jakubowski Karol, Zienczuk Leszk, Rzepniewski Paweł 

7. Stanisław Derehajło, Wójt  Gminy 

8. Charyton Stanisław, Sekretarz Gminy, 

9. Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy 

10. Turkowicz Urszula, Pełnomocnik GKRPA 

11. Tołoczko Barbara, Kierownik GOPS 

12. Tymińska Marta, Dyrektor GOK 

13. Modzelewska Teresa, Kierownik GM.Bibl.Publ. w Boćkach 

14. Anna Skórzecka, przedstawiciel Służby Zdrowia 

        

W wyniku porozumienia Przewodniczących Komisji odbyto wspólne posiedzenie w 

budynku Urzędu Gminy w godz. 12
00 

– 16
10 

pod przewodnictwem Pana Eugeniusza 

Tuszewickiego, Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Przewodniczący stwierdził, że w posiedzeniu uczestniczą wszyscy członkowie 

poszczególnych Komisji, a zatem  obrady są prawomocne. 

Następnie Przewodniczący odczytał porządek dzisiejszego posiedzenia, który przyjęto bez 

zmian. 

1. Sprawozdanie z działalności GOPS w Bockach za 2010 rok 

2. Rozpatrzenie sprawozdania za 2010 rok Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych 

3. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2010 rok w jednostkach kultury 

GOK i Gminnej Biblioteki 

4. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2010 r 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał na Sesję Rady Gminy 

6. Informacja na temat zimowego utrzymania dróg na terenie gminy i wykorzystania 

środków na ten cel 

7.   Sprawy różne 

ad pkt 1 

Sprawozdanie z działalności GOPS za 2010 rok przedstawiła Pani Tołoczko Barbara 

Kierownik GOPS. Ośrodek wykonuje zadania własne i zadania zlecone, w ramach tych 

działań z pomocy finansowej ośrodka korzystały 143 rodziny o liczbie 535 osób w rodzinach. 

Oprócz świadczeń finansowych ośrodek udziela wsparcia rodzinom w postaci pracy socjalnej, 

mającej na celu pomoc osobom i rodzinom we wzmocnieniu lub odzyskaniu zdolności do 

funkcjonowania w społeczeństwie poprzez pełnienie odpowiednich ról społecznych. W 



ramach pracy socjalnej pomoc otrzymało 95 rodzin o liczbie 304 osób w rodzinach. Ośrodek 

współpracuje z innymi ośrodkami pomocy społecznej, z organami administracji, kościołami,  

policją, sądami, komornikami, służbą zdrowia, organizacjami pozarządowymi, podmiotami 

prowadzącymi działalność gospodarczą, Gminną Komisją Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Narkomanii, organami emerytalno-rentowymi, powiatowym urzędem pracy, 

powiatowym centrum pomocy rodzinie. 

/Sprawozdanie w załączeniu do protokołu? 

ad pkt 2 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 

2010 rok  przedstawiła Pani Turkowicz Urszula Pełnomocnik Komisji. Komisja zajmuje się 

prowadzeniem działań związanych z profilaktyką  i rozwiązywaniem problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałanie narkomanii. Źródłem finansowania tych zadań są 

dochody uzyskane z opłat za wydane zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. Na 

planowane w 2010 roku wydatki w kwocie 53 488 zł wydatkowano 50 382 zł. W 2010 roku 

przeprowadzono 19 rozmów interwencyjno-motywacyjnych z 17 osobami uzależnionymi od 

alkoholu. Wystąpiono z 7 wnioskami do biegłych sądowych w zakresie wydania opinii w 

przedmiocie uzależnienia od alkoholu. Wystąpiono do Sądu Rejonowego z 4 wnioskami o 

zobowiązanie do podjęcia leczenia odwykowego. Dofinansowano pobyt 4 dzieci na koloniach 

z programem terapeutycznym oraz pobyt 10 osób  na warsztatach profilaktyczno-

muzycznych. W szkołach prowadzone były konkursy i warsztaty profilaktyczne dla 

młodzieży. 

/Sprawozdanie w załączeniu do protokołu? 

ad pkt 3 

       Pani Marta Tymińska  Dyrektor odczytała sprawozdanie z  działalności GOK za 2010 

rok. Poinformowała m.in. o podstawowych zadaniach jakie należą do działalności Ośrodka 

Kultury oraz o imprezach jakie odbyły się w 2010 roku i o poniesionych wydatkach i 

dochodach. Ośrodek Kultury nie jest jednostką dochodową, mimo to pozyskał kwotę 37 tys zł 

za wynajem sali na różne spotkania, szkolenia i zebrania. kontynuowano remonty świetlic 

wiejskich w Piotrowie Trojany, Nurcu, Sielcu, Wiercieniu, w GOK, CKT, do Świetlicy we 

wsi Krasna Wieś zakupiono krzesła. 

      /Sprawozdanie w załączeniu do protokołu/. 

 Pani Teresa Modzelewska  odczytała sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki 

oraz z wykonania planu finansowego za 2010 rok. Ponadto biblioteka organizuje obsługę 

dziennikarską związaną z życiem społecznym, kulturalnym i religijnym gminy Boćki, 

zamieszczając informacje w lokalnych gazetach i na stronie internetowej Urzędu Gminy. 

      /Sprawozdanie w załączeniu do protokołu/. 

ad pkt 4 

Ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2010 rok zapoznał Wójt Gminy i Skarbnik 

Gminy. Wójt nadmienił, że rok ubiegły był trudny, mieliśmy do wykonania wiele zadań, z 

planowanego załącznika inwestycyjnego zrealizowano wszystko oprócz remontu hydroforni, 

który będzie realizowany w tym roku. W ciągu roku budżet po stronie dochodów został 

zwiększony o ponad 2 mln zł. Stan zadłużenia gminy na koniec 2010 roku wynosił około 5,6 

mln zł. Wypracowano wolne środki  1 mln 92 tys zł. Wydatki budżetowe zrealizowano w 83 

%  i stanowiły one kwotę 15 mln 14 tys zł. Na inwestycje drogowe wydatkowano 3 mln 230 

tys zł. Wykonano ulice Grunwaldzką, Krótką i Kątową o długości 1140 mb na kwotę 810 tys 

zł - zadanie zakończone, wykonano projekt budowlany i 140 m ulicy Akacjowej 95 tys zł - 

zadanie nie zakończone, opracowano dokumentację projektową i położono asfalt 2006metrów 

na ulicy Polnej, opracowano dokumentację i położono asfalt 825 m na odcinku drogi gminnej 

do wsi Siekluki - 210 tys zł, dokonano remontu ulicy we wsi Dziecinne 822 m - 238 tys zł, 

przebudowano odcinek 3441 mb drogi gminnej do wsi Pasieka i 3620 mb drogi gminnej 



Kolonia Andryjanki - Sielc. Inwestycja pod nazwą Rewitalizacja centrum miejscowości Boćki 

wykonana została za kwotę 600 tys zł, przebudowano nawierzchnię części ulicy Plac Armii 

Krajowej, ułożono krawężniki i kostkę kamienną. Wybudowano boisko Orlik i przebudowano 

boisko szkolne i budynek gospodarczy. 

/Sprawozdanie w załączeniu do protokołu/. 

ad pkt 5 

Na obrady V Sesji Rady Gminy planowanej do odbycia 29 marca 2011 roku omówiono 

następujące projekty uchwał: 

 

1. W sprawie przyjęcia sprawozdań jednostek kultury 

 Pani Skarbnik Gminy powiedziała, że radni są zapoznani ze sprawozdaniami jednostek 

ponieważ  otrzymali je na piśmie łącznie z zawiadomieniem na posiedzenie, a  dodatkowo 

Kierownicy  szczegółowo omówili na dzisiejszym posiedzeniu. Wobec powyższego 

Skarbnik  przystąpiła do omawiania projektu uchwały zatwierdzającej roczne 

sprawozdania finansowe Gminnego Ośrodka Kultury i Gminnej Biblioteki Publicznej za 

2010 rok. 

2. Uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Kultury w Boćkach 

       Projekt Statutu Gminy Gminnego Ośrodka Kultury omówił Pan Sekretarz Gminy. 

       W statucie GOK z roku 2002 uaktualnia się przepisy prawne oraz dodaje się zapis, że 

dodatkowym zakresem działania Ośrodka jest upowszechnianie i organizowanie sportu, 

kultury fizycznej, rekreacji i turystyki  z wykorzystaniem urządzeń i obiektów sportowych 

na terenie gminy. 

3. Uchwalenie regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych "Moje boisko - 

Orlik 2012" należących do Gminy Boćki 

       Z projektem regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych "Moje boisko - 

Orlik 2012" zapoznał Sekretarz Gminy. Poinformował, że boisko będzie administrowane 

przez Urząd Gminy, a bezpośrednio przez Gminny Ośrodek Kultury.  Zatrudniony 

zostanie animator sportu  na 9 miesięcy w roku,  przez 3 zimowe miesiące boisko Orlik 

będzie nieczynne. Animator pracę wykonywał będzie w godzinach popołudniowych oraz 

w soboty i niedziele. Zajęcia sportowe dla szkół prowadzi i nadzoruje właściwy dla danej 

grupy nauczyciel wychowania fizycznego. 

4. Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na: 

a) dofinansowanie projektu dotyczącego przebudowy drogi powiatowej Nr 1746B w 

miejscowości Krasna Wieś, gdzie udziela się pomocy do kwoty 250 tys zł. Środki 

finansowe będą pochodziły  z dotacji celowej z budżetu gminy. 

b) dofinansowanie projektu dotyczącego przebudowy układu komunikacyjnego - 

droga Nr 1697B Mień - Rudka - Boćki, udziela się pomocy do kwoty 100 tys zł na 

zakres robót drogowych na odcinku Solniki-Boćki. Środki będą pochodziły z 

dotacji celowej z budżetu gminy Boćki. 

c) sporządzenie dokumentacji technicznej na przebudowę drogi powiatowej Nr 1706B 

od drogi krajowej 19 - Piotrowo Trojany, udziela się pomocy do kwoty 40 tys zł, 

środki będą pochodziły z dotacji celowej budżetu gminy. 

      Pan Wójt powiedział, że gmina składała wniosek ze schetynówki na budowę ulic 

na nowym osiedlu przy cmentarzu i nie otrzymała środków, natomiast przyznano 

środki ze schetynówki dla Starostwa Powiatowego na budowę drogi powiatowej 

na terenie gminy Boćki - Solniki. Powiat zwraca się o wsparcie finansowe ze 

strony gminy w wysokości jednej czwartej kosztów budowy. 

      Głos zabrała Pani Krystyna Piotrowska, że gmina dokłada dla Powiatu nawet do 

50% kosztów budowy dróg, a oni chwalą się wykonaniem inwestycji. 



      Pan Wójt odpowiedział, że z dróg powiatowych korzystają nasi mieszkańcy, 

którym drogi powiatowe są jedyną drogą łączącą wieś z gminą, inną drogą do wsi 

nie dojedzie się i nie wyjedzie. Takich wsi na gminie jest większość. Gmina Boćki 

ma siatkę dróg powiatowych, jeżeli Boćki nie dofinansują kosztów budowy dla  

powiatu, to powiat będzie  budował na tej gminie która dofinansuje. 

5. Uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego - podejmuje się dlatego 

ponieważ jest niezbędna do skompletowania dokumentacji bankowej do zaciągnięcia 

kredytu, kwota ta jest planowana i ujęta w budżecie gminy, z przeznaczeniem na 

sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego. 

6. uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości - przygotowano na 

wniosek Komisji, które na posiedzeniu wyraziły zgodę na zakup nieruchomości o 

pow. 0,56 ha we wsi Starowieś. 

7. uchwałę w sprawie funduszu sołeckiego - tę uchwałę zgodnie z ustawą podejmuje się 

co roku, wyodrębniamy lub nie wyodrębniamy fundusz sołecki. Radni w dyskusji 

zdecydowanie wypowiadali się za nie tworzeniem funduszu. 

8. uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniego Planu Finansowego - 

podejmuje się w związku ze zmianami, które wprowadza się do budżetu poniższą 

uchwałą i tak będzie za każdym razem, gdy przy zmianach budżetu gminy będą 

występowały zmiany w WPF. 

9. uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2011 r - omówił Wójt i 

Skarbnik Gminy. 

10. uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu usuwania wyrobów 

zawierających azbest na lata 2011-2032. Z Programem  usuwania  azbestu zapoznał 

Wójt Gminy. Uchwała ta jest przygotowywana jako załącznik do wniosku o 

przyznanie dotacji na usunięcie  azbestu. Wysokość dofinansowania dla rolników 

będzie wynosiła 100%.  

Do w/w projektów uchwał radni zastrzeżeń nie zgłosili, pozytywnie zaopiniowali ich 

przyjęcie i przedłożenie pod obrady sesji. 

 

 Pan Sekretarz Gminy poinformował, że przygotowany jest projekt uchwały Rady 

Gminy w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego oraz szczegółowe warunki jego funkcjonowania. Obowiązek powołania 

zespołu wynika ze znowelizowanej ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. Rada 

Gminy określa tryb a Wójt Gminy powołuje zespół interdyscyplinarny w drodze zarządzenia  

spośród wskazanych przedstawicieli podmiotów wymienionych w ustawie. Rada Gminy ma 

również obowiązek uchwalić gminny program przeciwdziałania przemocy w rodzinie. Należy 

również zabezpieczyć środki finansowe na te działania. Przewodniczący Rady Gminy Pan 

Krzysztof Bazylewski zaproponował żeby te tematy odłożyć na następną sesje ze względu na 

dużo tematów przygotowanych na najbliższą sesję.  

 

 Pan Wójt zapoznał radnych z informacją na temat odbytych zebrań wiejskich w 

sprawie wyborów sołtysów i rad sołeckich. Powiedział, że w najbliższym czasie odbędzie się 

zebranie i szkolenie sołtysów, w sprawie przyjmowania podatku rolnego. Na zebraniach 

mieszkańcy skarżyli, że sołtysi nie przekazują informacji i nie przeprowadzają zebrań 

wiejskich. Mieszkańcy wsi Szeszyły złożyli wniosek dotyczący zorganizowania zbiórki 

sprzętu agd i RTV, taka zbiórka będzie zorganizowana na terenie gminy. Na wszystkich 

wiejskich zebraniach wyborczych była omawiana selektywna zbiórka odpadów. W trzecim 

kwartale na gminie zostanie przeprowadzona kontrola odnośnie zbywania stałych odpadów 

śmieci wyprodukowanych w gospodarstwie. Trzeba będzie okazać zawarte umowy bądź 

faktury za wywóz śmieci.   



Wiosną Wójt planuje zorganizować wyjazd sołtysom i radnym  do miejscowości w których 

wybudowane są elektrownie wiatrowe, inaczej mówiąc wybudowany zespół  wiatraków, 

których celem jest dostarczanie energii elektrycznej. Celem wyjazdu będzie obejrzenie 

budowli i zapoznanie się z ich działaniem. 

ad pkt 6 

Informację na temat zimowego utrzymania dróg  odczytał Wójt Gminy. Na terenie gminy nie 

ma wykonawcy świadczącego usługi sprzętem samochodowym, korzysta się z usług rolników 

naszej gminy, którzy odśnieżają drogi gminne o długości 128 km ciągnikami  większej mocy 

z pługami ukośnymi. W roku 2010 na zimowe utrzymanie dróg wydatkowano 81 740 zł, 

natomiast w 2011 roku styczeń luty wydatkowano 15 350 zł.  

/Informacja w załączeniu do protokołu/. 

ad pkt 7 

1. Pani Anna Skórzecka przekazała radnym informację w formie wykładu i prezentacji 

multimedialnej, na temat skutecznej profilaktyki i zapobieganiu  zakażenia się wirusem 

HPV. Wirusa HPV jest ponad 100 typów, naprawdę niebezpiecznych jest kilka, tak 

zwanego wysokiego ryzyka onkogennego. Długotrwałe i nie leczone zakażenie tym 

wirusem powoduje jego mnożenie się i rozwój  zmian przedrakowych, następnie 

rakowych i zachorowanie na nowotwór.  Wirus przenosi się drogą płciową i nie daje 

żadnych  charakterystycznych objawów ani dolegliwości. Rozwój jego jest 

niezauważalny,  objawy występują w ostatnim stadium rozwoju, gdy  leczenie nie 

przynosi już skutków. Środkiem profilaktycznym przeciw zakażeniu się jest szczepienie, 

osobom zakażonym częste wykonywanie cytologii. Najlepsze efekty profilaktyczne 

przynosi szczepienie dziewcząt i chłopców zanim ich organizm zetknie się z wirusem 

HPV. Pani Anna Skórzecka  proponowała radnym, żeby zastanowili się, czy wyrażają 

zgodę na zastosowanie profilaktyki poprzez zakupienie szczepionki dla młodych 

dziewcząt w wieku 12-13 lat. Koszt jednej szczepionki kształtuje się ok. 200 zł. W celu 

uzyskania długotrwałego efektu ochronnego wskazane jest przyjęcie 3 dawek szczepionek 

w cyklu półrocznym tj razem ogólny koszt ok. 600 zł na jedno dziecko.  

2. Pan Wójt nadmienił, że Komenda Powiatowa Policji w Bielsku Podlaskim wystąpiła z 

prośbą do Wójta Gminy o wsparcie finansowe i sfinansowanie z tegorocznego budżetu 

gminy zakup paliwa do radiowozów na kwotę 5 tys złotych. W latach poprzednich  

samorządy dofinansowywały  zakup paliwa, co pozwoliło na zwiększenie ilości patroli w 

terenie i zwiększenie ilości kilometrów przejechanych przez radiowozy będące w 

dyspozycji KPP Bielsk Podlaski. Ponadto KPP chce sprzedać budynek po Posterunku w 

Boćkach, a dla Dzielnicowego szuka do wynajęcia pomieszczenia.. 

      Radni w dyskusji ze względu na ograniczone środki budżetowe, nie wyrazili zgody na 

dofinansowanie zakupu paliwa dla KPP. Gmina Boćki w latach ubiegłych udzielała 

wsparcia finansowego na zakup paliwa i na zakup radiowozu, w tym roku odmownie. 

3. Pan Wójt prosił radnych żeby mieli na uwadze potrzebę zakupienia samochodu 

służbowego na potrzeby gminy. 

4. Pan Wójt poinformował, że Wójt Gminy Jaszuny położonej na Ukrainie, zwrócił się z 

prośbą o udzielenie wsparcia  finansowego dla 7 osobowej rodziny, której  spłonął dom i 

nie mają gdzie mieszkać. Proponował żeby na najbliższej Sesji Rady Gminy radni i 

sołtysi zrobili zbiórkę pieniędzy. 

Po wyczerpaniu porządku dziennego posiedzenie zakończono. 

Protokółował: 

Helena Kłosińska 

Przewodniczący Komisji 

Danuta Lasecka 

 


